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Aktuálnym problémom vo svete, ako aj v našom meste je vírusové ocho-
renie COVID – 19. Po vypuknutí pandémie sme museli prehodnotiť naše 
priority, prispôsobiť náš každodenný život novým podmienkam a prís-
nym opatreniam. V záujme nášho zdravia a zdravia iných sa chránime 
rúškom, šatkou, šálom, nosíme rukavice, dbáme na zvýšenú hygienu, 
časté a dôkladné umývanie rúk, používanie dezinfekčných roztokov  
a gélov. Najťažšie pre nás bolo zamedzenie sociálnych kontaktov, čo via-
cerým spôsobilo problémy, pretože boli zvyknutí stretávať sa. Zatvorili 
sa školy, škôlky, reštaurácie, kaviarne, bary, úrady, predajne, akoby sa 
zastavil chod nášho života. Života, na ktorý sme boli zvyknutí. Zrazu sme 
sa na svet pozerali inými očami.

 Vláda Slovenskej republiky, Ústredný krízový štáb a ostatné štátne 
organizácie prijali prísne opatrenia na zamedzenie šírenia vírusového 
ochorenia COVID – 19. Mesto Medzev sa taktiež muselo prispôsobiť zá-
važnej situácii. Zasadal Krízový štáb mesta Medzev, prijal prísne opat-
renia, ktoré sme zaviedli do nášho života. Pre občanov sme zabezpečili 
pravidelný prísun k aktuálnym informáciám o jednotlivých prijatých 
opatreniach a to nielen rozhlasom, vývesnými plagátmi, na webovej 
stránke, ale aj nákupom potravín, dezinfekciou, rúškami. Vyznačili sme 
rozostupy pri pošte, na úrade a na mestskom trhovisku. 
 Dúfali sme, že u nás sa nákaza nepreukáže, no mýlili sme sa. Aj  
v našom meste, ako aj v iných mestách a obciach sa nákaza potvrdila.  

COVID-19 Z POHĽADU MESTA MEDZEV
PANDÉMIA
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Infikoval sa náš občan. Zá-
važnú situáciu sme pohoto-
vo riešili aj testovaním. Tým 
sme ochránili nielen seba, ale 
aj ostatných okolo nás. 
 Stavanie mája bolo v tom-
to roku v závislosti od krízo-
vej situácie len symbolické. 
Napriek tomu máj v parku 
stojí a to za nezištnej pomo-
ci hasičov DHZ, Mestských 
lesov a dobrej spolupráce  
s MsPS. Tento rok bolo aj 
kladenie vencov v predvečer  
8. mája netradičné. Veniec na 
pamiatku padlých hrdinov 
položil primátor nášho mes-
ta Mgr. Matej Smorada.
 Ďakujeme všetkým obča-

nom mesta, ktorí v závažnej situácii zachovali chladnú hlavu, nepodľahli 
panike a k jednotlivým opatreniam pristupovali zodpovedne. Uvedomili 
sme si, že nejde len o naše zdravie, ale aj o zdravie nás všetkých. Vďaka 
patrí vo veľkej miere členom krízového štábu v zložení: Ervín Flegner, 
Ing. Gerhard Ballasch, Peter Nálepka, Erik Kováč a primátor; ďalej čle-
nom DHZ Medzev a mestskej polícii nášho mesta.
 Touto cestou by sme sa chceli poďakovať aj lekárom, zdravotnému 
personálu, záchranným zložkám a všetkým, ktorí sa starali a starajú  
o naše zdravie. Musíme vydržať a pevne veríme, že závažná situácia sa 
zmení k lepšiemu. Veď všetko zlé je na niečo dobré. Naše životné pros-
tredie sa zmenilo. Ubudol smog, zlepšilo sa ovzdušie, vyčistili sa poto-
ky, rieky, príroda sa prebudila a skrásnela. Trávime viac času so svojimi 
blízkymi a hlavne sami so sebou. 
 Aj keď zrejme v čase vydania tohto Spravodaja už sú čísla epide-
miologickej krivky našej krajiny dobré, musíme povedať, že v našom 
mestskom rozpočte sa v máji začala veľmi zlá hospodárska kríza. Museli 
sme preto prehodnotiť všetky naše priority. Mimo rozpočet sa dostala  
výstavba cesty na Štóskej (Mühlpak), príprava zberného dvora, či napre-
dovanie v príprave výstavbovej zóny nad Jarnou ulicou.
 Želáme Vám hlavne zdravie. Veríme, že všetci to spolu zvládneme! 

Alexandra Gášparová, Ingrid Horváthová

Materská škola
My skôr narodení si pamätáme zimy, keď celá krajina bola pokrytá bie-
lou perinou a deti celé dni vonku šantili a hrali sa v snehu. Dnes sme 
radi, ak nám napadne trochu snehu a preto ho musíme hneď využiť na 
zimné radovánky. 
Padá, padá biela vločka, chytím si ju do dlane.........

 Takto sme si spievali v januári, keď začal padať sneh. Hneď sme sa to 
rozhodli využiť a boli sme sa s našimi deťmi sánkovať. Niektorí si stihli 
postaviť aj snehuliaka, aspoň trochu sme si užili potešenie zo snehu. 
 Karneval je pre naše deti veľká udalosť. Niet dieťaťa, ktoré by sa na 
škôlkarský karneval netešilo. 21. februára 2020 sa konal aj v našej ma-
terskej škole. Deti vyobliekané do krásnych masiek sa tešili z programu, 
ktorý im pripravili triedne pani učiteľky. Tanec, súťaže, sladká a vecná 
odmena potešili azda každého. 
 V pondelok po karnevale nás prišiel do materskej školy potešiť fa-
šiangový sprievod. Aj takou formou sme deťom priblížili ľudové tradície, 
ktoré sa zachovávajú z generácie na generáciu. Možno raz, až naše deti 
vyrastú, budú práve ony pokračovateľmi týchto krásnych akcií. 
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Učíme sa v čase mimoriadnej situácie

 Vzdelávacia aktivita je navodená učiteľom. 
Je to cieľavedomá, systematická, zmysluplná, 
konkrétna výchovno-vzdelávacia činnosť. Je 
organickou súčasťou denného poriadku. Jed-
nou zo vzdelávacích aktivít bola aj aktivita  
z týždennej témy Bacil Vasil zameraná na hygie-
nu, poriadok a starostlivosť o svoje zdravie. Deti 
sa oboznámili s hygienou a správnym umývaním 
rúk mydlom a pani Olina Schmiedtová ukázala 
deťom, ako sa vyrábajú voňavé mydielka, ktoré 
sú základom hygieny. 
 V mesiaci marec Hvezdáreň a planetárium 
Medzev vyhlásila súťaž pre deti pod názvom: 
Vesmír očami detí a Staň sa požiarnikom.  
Práce detí sme odniesli do hvezdárne. Pre bliž-

šie spoznávanie planetária deti  
z 3. triedy navštívili priestory 
hvezdárne a oboznámili sa z niek- 
torými fyzikálnymi javmi.
 Je nám veľmi ľúto, že nemôže-
me pokračovať vo výchovno-vzde-
lávacom procese a v ďalších na-
šich aktivitách. V súvislosti so 
šírením respiračného ochorenia 
vyvolaného novým koronavíru-
som COVID–19 boli rozhodnutím 
krízového štábu v termínoch od  
13.03.2020 zatvorené všetky  
školy a školské zariadenia. V sna-
he pomôcť niektorým obyvateľom 
mesta Medzev sme sa rozhodli, že 
budeme doma šiť rúška /zatiaľ 
sme ich ušili 1020 kusov/. Tak 
pomáhame v neľahkej situácii, 
ktorá nás prekvapila a postihla  

v našom pokojnom 
živote.
 Na stránke Mater-
skej školy Medzev stále pripravujeme a zverejňujeme ak-
tuálne témy pre prácu detí a ich rodičov. Takouto formou 
chceme uľahčiť rodičom a deťom čas strávený doma. Sú 
tam podklady k témam, prezentácie, pracovné listy, piesne  
a rôzne námety.
 Ľutujeme, že nemôžeme dni tráviť s vašimi – našimi deťmi, 
ale zvládneme to a opäť sa stretneme v našej materskej škole,  
v ktorej bude zase plno kriku a smiechu. Chýbate nám. 
 Deti tešíme sa na vás a aj touto formou vás všetkých  
srdečne pozdravujeme. 

Iveta Hanigovská

Od februára celá Európa s napätím sledovala situáciu v súvislosti so ší-
rením koronavírusu v Taliansku. Vírus rýchlo postupoval z krajiny do 
krajiny a naberal na sile. Keď prekročil hranice našich západných suse-
dov, mnohí z nás pochopili, že ani taká malá krajina akou je Slovensko, 
sa vírusu nevyhne. 
 Na ťahu bola vláda, ktorá veľmi razantne prijímala opatrenia na za-
medzenie šírenia vírusu. Nestihli sme sa ani spamätať a brány škôl boli  
16. marca uzavreté. Najprv na dva týždne, po nich na neurčito až do od-
volania. To, o čom mnohí žiaci snívali a čo si niektorí ani nevedeli pred-
staviť, sa odrazu stalo skutočnosťou. Zrazu sme všetci ostali doma. 
 Keď sa však ukázalo, že nikto presne nevie, ako dlho bude táto situ-
ácia pretrvávať, museli školy zareagovať a zabezpečiť žiakom vzdeláva-
nie novým spôsobom a hlavne na diaľku. Na takúto skutočnosť však ne-
bol nikto pripravený, neexistoval jednotný postup. Nezvyčajná situácia 
si vyžaduje nezvyčajné postupy. Naši učitelia dostali úvodné pokyny, aby 
pokračovali hlavne v upevňovaní už prebratého učiva prostredníctvom 
posielania prezentácií, videí, úloh a cvičení  pre žiakov prostredníctvom 
portálu „Bezkriedy“. Jednoducho znejúci pokyn, ktorý však nie je možné 
stopercentne zrealizovať pre všetkých žiakov. Škola, ktorú navštevuje 
väčšina žiakov zo sociálne znevýhodneného prostredia a marginali-
zovaných komunít, si musela hľadať rôzne spôsoby, aby sa dostala ku 
všetkým žiakom. Nastal čas ukázať kreatívnu stránku učiteľského povo-
lania. Niektorí telefonovali, iní posielali maily, kopírovali pracovné listy  
a distribuovali ich prostredníctvom asistentov učiteľa. Tí technicky zdat-
nejší skúšali rôzne aplikácie, aby sa dostali k žiakom a zabezpečili im 
on-line výučbu. 

 My – učitelia sme sa vlastne učili, ako učiť žiakov bez každodenné-
ho sociálneho kontaktu, teda len na diaľku. Bola to pre nás úplne nová 
skúsenosť. Museli sme pochopiť, že určite nepreberieme všetko učivo, 
že všetko nestihneme a hlavne, že to nemôžeme očakávať ani od našich 
žiakov a ich rodičov. Veď aj oni pracujú z domu, nie každý má vlastný 
počítač, internetové pripojenie funguje tiež s obmedzeniami a nie všetci 
rodičia vedia svojim deťom so všetkým pomôcť. Zo dňa na deň sa stali 
aj oni učiteľmi. Mnohí z nich si po prvýkrát vyskúšali, že to vôbec nie je 
jednoduché, vysvetliť niečo niekomu inému (aj keď vlastnému dieťaťu). 
Nehovoriac o tom, že to nemuseli vysvetľovať najmenej dvadsiatim rôz-
nym individualitám. 
 Postupne sme dostávali aj nové usmernenia ohľadom zrušenia tes-
tovania deviatakov, netradičného zápisu budúcich prváčikov, hodnote-
nia žiakov, redukcie obsahu učiva v jednotlivých predmetoch i zrušení  
prijímacích pohovorov na stredné školy. Všetky potrebné informácie 
sme sa snažili dať do čo najzrozumiteľnejšej podoby a uverejňovali ich 
na webovej stránke školy, aby sa k nim dostal čo najväčší okruh žiakov  
a ich zákonných zástupcov. Taktiež nám všetkým v tomto čase pomáhal  
a stále pomáha portál „ucimenadialku“, kde sa dozvieme všetko potrebné.
 V takomto režime fungujeme už pekných pár týždňov. Epidemiologická 
situácia je momentálne priaznivá, a tak sa začína s uvoľňovaním niekto-
rých opatrení. Začína sa hovoriť aj o otváraní škôl, ale posledné slovo 
ešte nepadlo. Tak všetci čakáme a aj keď to mnohí z nás nahlas nevyslo-
via, väčšina sa už na otvorenie škôl teší. 

             Mgr. Silvia Sabolová

2020
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Ostali sme doma, ale hudba neutíchla 
alebo ako učíme počas karantény

Situácia, ktorú prežívame sa dotkla všetkých krajín – celého sveta.  
Životu v karanténe sme sa museli prispôsobiť aj my učitelia ZUŠ. Začali 
sme vyučovať online: cez skype, messenger, viber, video nahrávky. Mu-
seli sme sa jednoducho prispôsobiť novej situácii. Pri vyučovaní hudby 
však veľmi chýba osobný kontakt so žiakom. Ovplyvnená je aj kvalita 
zvuku, oneskorený prenos zvuku, chýba práca na tóne, dynamike a štý-
lovosti. Online vyučovanie jednoducho nemôže nahradiť živé vyučova-
nie. Ale aby sme ho úplne nezatracovali, predsa je v tejto ťažkej situácii 
novým zaujímavým prínosom.  
 Vidíme, počujeme našich žiakov, čo pomáha udržiavať a utužovať 
náš vzájomný vzťah. Žiak je viac odkázaný na seba, učí sa samostatne 
pracovať. Musí si v notách sám vyhľadať, kde má čo opraviť, v ktorom 
riadku, takte, musí si sám počítať. Sám si píše poznámky a prstoklady, 
ceruzka sa stala neodmysliteľnou kamarátkou. Väčšia je aj jeho sús- 
tredenosť, pretože musí napínať oči a uši, aby zachytil všetko, čo uči-
teľ vysvetľuje. Pri hodnotení sme získali nové možnosti, ako odmeniť 
žiaka a to vo forme emotikonov, nálepiek, gifov, ktoré poskytujú tieto 
aplikácie. Úlohy z hudobnej náuky každý týždeň sú zavesené na stránke  

našej školy, riešenia posielajú žiaci mailom svojim učiteľom. Rodičia 
majú možnosť priamo vo svojich domovoch vidieť a počuť, ako naša 
práca so žiakmi vyzerá. 
 Napriek všetkým problémom sa nám predsa len podarilo urobiť kus 
práce. Mohli ste vidieť koncert našich mladších žiakov „Hráme si pre ra-
dosť“ https://www.youtube.com/watch?v=APkaos7jhHQ a ešte pre vás 
chystáme koncert starších žiakov. Tanečníci pripravujú projekt, ktorý 
bude zostavený z domácich videí žiakov tanečného odboru. 
 Ani výtvarníci však nelenili a výsledkom sú virtuálne výstavy, ktoré 
nájdete na 

https://www.facebook.com/jarmila.grandetti.1/videos/544695673151524/, 
https://www.facebook.com/media/set/?set=oa.277440283249637&type=3

Veľká vďaka patrí rodičom a súrodencom, ktorý nám asistovali a pomá-
hali pri technickom zabezpečení vyučovania. 
Tešíme sa už na našich žiakov a na Vás našich priaznivcov.  

Mgr. Gabriela Petrášová 
    vedúca hudobného odboru ZUŠ v Medzeve
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Hvezdáreň a planetárium Medzev, 
pracovisko Kultúrneho centra Údolia Bodvy a Rudohoria,  
je kultúrnym zariadením Košického samosprávneho kraja

Od začiatku roka 2020 do 10.3.2020 fungo-
vala Hvezdáreň riadne. Od tohto dátumu je 
Hvezdáreň rozhodnutím KSK až do odvolania 
pre verejnosť uzavretá. Podarilo sa nám zís-
kať finančnú dotáciu od Fondu na podporu 
umenia na dva vlastné projekty a jednu časť 
financií zo spoločného projektu, ktorý úspeš-
ne podal KCÚBaR. Finančnú podporu na pro-

jekt: Vesmír očami detí XXXV., sme získali opakovane, časť aktivít sa nám 
podľa harmonogramu podarilo realizovať. Do výtvarnej celoslovenskej 
postupovej súťaže sa zapojilo 232 detí a žiakov z 20 subjektov. Víťazné 
práce sme zaslali do SÚH Hurbanovo. Výstavu sme nainštalovali priamo 
vo Hvezdárni. Dve autorky z kategórie ZUŠ získali ocenenie aj na celo-
slovenskom kole
 S druhým úspešným projektom: Staň sa ilustrátorom IX, sme začali, 
veríme, že sa nám ho podarí dokončiť v jeseni 2020.
 V spoločnom projekte KCÚBaR máme časť, ktorú sme nazvali VEDA 
HROU, veríme, že sa nám ju podarí v septembri zrealizovať. Spomínané 
projekty z verejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia, bez ich 
finančnej pomoci by sme aktivity nemohli uskutočniť.
 Za pomoci p. Mgr. Lörinčíka sme zrealizovali „na diaľku“ 
okresné kolo 30. ročníka vedomostnej odbornej astronomickej 
postupovej súťaže: Čo vieš o hviezdach?. Víťazi postupujú na 
krajské kolo, ktoré organizuje Krajská Hvezdáreň Michalovce. 

Máme víťaza, O. Labaška v 2. kategórii na krajskom kole, zároveň obsadil  
2. miesto na celoslovenskom kole, gratulujeme.
 Naše aktivity sú aktuálne dopĺňané na webe a Fb KCÚBaR-u. Každý 
mesiac sú zverejňované objekty na oblohe, ktoré sú viditeľné z našej 
hvezdárne. Pravidelne odpovedáme na telefonické otázky k úkazom, 
ktoré sú v reálnom čase viditeľné na oblohe.
 Na krásy meteorických rojov pravidelne odkazujeme na webe  
v časovom predstihu tak, aby sa záujemcovia o nočnú oblohu o rojoch 
včas dozvedeli. 
 V spolupráci s DPO SR a DHZ Medzev sme zorganizovali regio-
nálne kolo výtvarnej súťaže Staň sa požiarnikom IX., zapojilo sa 212 
detí na tému: „Záchrana z vodnej hladiny“ a víťazné práce sme posla-
li do Bratislavy na celoslovenské hodnotenie. Na celoslovenskom kole  
v II. kategórii sa na 3. mieste umiestnila žiačka z Moldavy nad Bodvou  
a v III. kategórii na 2. mieste žiačka z Poproča. Podarilo sa nám zapo-
jiť aj do literárnej súťaže, zapojilo sa 33 detí a mládeže, poézia a próza 
vo všetkých 4 kategóriách bola veľmi pekná. Na celoslovenskom kole  
v kategórii A-3 žiačka z Poproča obsadila 2. miesto a v kategórii B (stred-
né školy) sme získali 1. a 2. miesto, gratulujeme DHZ Poproč.

 Dňa 29.4.2020 nás navštívila 
Mestská TV Moldava nad Bodvou, 
ktorá vytvorila video /virtuálnu pre-
hliadku/ výstavy prác Vesmír očami 
detí XXXV. a natočila magazín o foto-
grafovaní vesmírnych objektoch.
 Na novej webovej stránke mes-
ta Medzev je časť venovaná aj našej 
Hvezdárni, kde sú krásne fotogra-
fie našich priestorov, ďakujeme za 
spropagovanie a za spoluprácu pri 
uverejňovaní aktivít Hvezdárne.
 Chýbajú nám naši návštevníci 
priamo vo Hvezdárni, ale veríme, že 
časom ich budeme môcť znovu u nás 
privítať.
Viac o našich podujatiach sa dozvie-
te na: 

www.kcubar.sk a na Fb KCÚBaR

Pracovníci Hvezdárne a planetária 
Medzev

FAŠIANGY
V našom mestečku Medzev sa fašiangy už od dáv-
nych čias odohrávali vždy v posledný pondelok pred 
Popolcovou stredou, kedy sa končí obdobie zábav  
a veselosti a začína sa obdobie pôstu. Tento pon-
delok sa v našej mantáckej reči volal Fašang 
móntek.
 V minulosti si medzevskí chlapci sami 
vyrábali masky a po sprievode sa v Šenku  
v Grunte zabávali s mládežou do neskorej noci.

Od Fašiang do Veľkej noci,  
vinšujem vám kratšej noci, 

cez deň slnka teplého
a zdravíčka pevného! 

2020
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Banícke náradie z Vyšného Medzeva
Podľa informácie Petra Drába sa v roku 2009 našiel jedinečný nález – 
pracovné nástroje baníka z katastra obce Vyšný Medzev pochádzajúci 
zo 16. storočia v podobe 11 ks baníckych želiezok, 2 ks železných kladív, 
1 ks čakana a 5 ks plochých železných klinov. Spomínané náradie ne-
sie stopy po použití. Samotný nález sa nachádzal v drevenej skrinke asi  
60 cm pod zemou pod väčším plochým kameňom, v blízkosti ústia ban-
skej štôlne s názvom Pri kríži, asi 50 metrov západne od miestneho toku 
doliny Hummel a vedľa prebiehajúcej lesnej cesty. Tento nález pracov-

ných nástrojov z Vyšného Medzeva je pre poznanie dejín baníctva na 
Slovensku mimoriadne cenný. Zatiaľ také množstvo a taký pestrý sorti-
ment nástrojov ešte nebol nájdený.
 V súčasnosti je tento archeologický nález vystavený v Pamätnej 
miestnosti v Mestskom kultúrnom stredisku mesta Medzev, kde si ho 
môžete prísť pozrieť v čase otváracích hodín knižnice.

Ingrid Horváthová

 Aby sa táto tradícia zachovala, od roku 2014 
aj Mestské kultúrne stredisko usporiada fašian-
gový sprievod mestom. V sprievodu, ako masky, 
sa nám zapájajú vo veľkej miere dôchodky-
ne. Tohto roku nám pomohla ZŠ-Grundschule, 
ktorá nám uvoľnila triedu ôsmakov, takže náš 
sprievod bol o čosi početnejší a pestrejší. Pod-
ľa dávnych tradícií sprievod chodil z domu do 
domu, my sme stihli obísť inštitúcie, predajne, 
základnú školu, materskú školu a zdravotné 
stredisko, a mali sme čo robiť, aby sme to od 
10:00 do 12:30 stihli. V tom čase sme už totiž 
mali pripravenú zaslúženú praženicu na sále 
MsKS.
 Myslím, že nám to celkom dobre vyšlo, 
masky boli pekné, o hudbu, spev a super vyma-
ľované tváre sa nám postarali učiteľky zo Zák-
ladnej umeleckej školy, za čo sme im nesmierne 
vďační.
 Zábava pokračovala o 15:00 hod v parku na 
námestí za sprievodu veselej hudby. Občanom 
sa rozdávali výborné šišky, ktoré nám napiekli 
kuchárky zo ZŠ a MŠ, začo im touto cestou ďa-
kujeme. Nechýbalo varené vínko a pre deti čaj. 
Naše naj-masky v parku vytvárali fašiangovú  
atmosféru a veľmi ochotne sa na požiadanie 
dali s odvážnymi detičkami vyfotiť. 
 Za čas, ktorý sme tam strávili, sa pri nás za-
stavilo množstvo ľudí, viacerí s deťmi. Keď sa 
všetko pojedlo a vypilo, v uvoľnenej atmosfére 
sme sa v podvečer rozišli domov. Tešíme sa 
opäť na budúci rok!

Katarína Pačayová

Foto: Ing. Jaroslav Stehlík Foto: Ing. Jaroslav Stehlík
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Stretkovnica – zrekonštruovanie miestností
pre spoločné stretávanie sa

Na našom farskom úrade sa na pravidelnej báze organizujú stretnutia 
detí, mladých, detské tábory a pod. Priestory, ktoré na daný účel slúžili, 
však nutne potrebovali prestavbu a tak sme si v auguste 2019 vyhrnuli 
rukávy a pustili sa do kompletnejšej rekonštrukcie práve týchto miest-
ností. 
 Najprv sme odstránili starú podlahu a vyviezli suť až do hĺbky  
0,7 m. Následne sme odstránili staré omietky, navozili podkladový štrk, 
položili rozvody vody a kanalizácie, novej elektroinštalácie, vymenili okná  
a dvere, položili sme novú podlahu vrátene tepelnej izolácie a hydroizo-
lácie. Po nových omietkach prišla na rad nová dlažba, kuchynská linka 
a sanita do nových sociálnych priestorov. Znova sa poskladali pôvodné 
kachľové pece a tesne pred Vianocami sme mohli konečne vymaľovať.
 V rámci tohto projektu sa nám podarilo zrekonštruovať miestnosti, 
ktoré boli v dezolátnom stave a vytvoriť tak esteticky pekný a hygie-
nicky nezávadný priestor pre rôzne aktivity ako sú stretnutia detí, mla-
dých, rodín, seniorov a pod. Do samotnej realizácie sa zapojilo dobrovoľ-
níckou prácou množstvo členov našej farskej rodiny, ktorí sa v daných 
priestoroch stretávajú a rovnako i členovia DHZ Medzev a vykonali tak 

dobrovoľnícky značnú časť prác, čím sa nám podarilo ušetriť množ-
stvo finančných prostriedkov. Im všetkým patrí veľká vďaka za obetavú  
a nezištnú pomoc.
 Na daný projekt sme minuli 33.038,- €. Veľká vďaka patrí aj nadácii 
SPP, ktorá sa daný projekt rozhodla podporiť sumou 14.000,- €. Zvyš-
ných 19.038,- € bolo zaplatených z milodarov veriacich našej farnosti. 
 V tomto čase prebieha revitalizácia priľahlého farského dvora a čias-
točná rekonštrukcia exteriéru – fasády farskej budovy. 
 S nádejou v srdci, že čas pandémie pominie čím skôr a dané priestory 
tak budeme môcť využívať naplno a rovnako s veľkou vďakou každému, 
kto k danému dielu priložil pomocnú ruku či svoj dar,

Váš Peter Tirpák, farár

Činnosť DHZ Medzev 
v prvom polroku 2020

Požiare v jarnom období boli vo veľkom množstve. Dnes, v čase vydania 
novín, je už všetko zelené. Mesiace marec a apríl boli v oblasti požiaro-
vosti neuveriteľné, viac ako 20 zásahov bolo pri požiaroch lúk, opakovali 
sa požiare veľkokapacitných kontajnerov. Požiarom napomáhalo veľké 
sucho a hlavne prerušenie školskej dochádzky. Výzvy v mestskom roz-
hlase nepomáhali, nepomáhalo ani dohováranie, niektoré dni horelo aj 
dvakrát. Preveruje to akcieschopnosť dobrovoľného hasičského zboru, 
ale náklady mesta sú na takéto zásahy veľké. Poďakovanie patrí všetkým 
hasičom, ktorí vo svojom voľnom čase pomohli pri hasení. 

2020
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Po roku opäť znova ...
26. decembra 2019, na druhý sviatok vianočný, sa po ročnej prestávke 
na Miroslavskej ulici opäť konal súboj medzi horným a dolným koncom 
nášho mesta. Ráno približne o 9:00 hodine sa jeho účastníci stretli na 
stanovišti pri moste, vytvorili si 5-členné družstvá, zvolili rozhodcu,  
pisára a súboj sa mohol začať.
 Počas celého turnaja sa pri nich pristavovali okoloidúci, ktorí fandili 
jednej alebo druhej strane súťažiacich. Tí mladší ani netušili, že takáto 
zábavka vôbec existuje. My, skôr narodení, sme s touto, ale aj mnohými 
inými zaujímavými hrami, vyrastali. Televízor bola v rodine veľký luxus 

a o počítači sme ani nechyrovali. Ulica a okolitá príroda nás zamestnali 
na celý deň. Bolo to fajn.
 Naši borci, potužení dobrým vareným vínkom, bojovali do 15:00 hod. 
Po sčítaní bodov bolo rozhodnuté, víťazom sa stalo družstvo z dolného 
konca Medzeva. Nuž čo, nie je dôležité zvíťaziť, ale zúčastniť sa. 
 Chlapci, vďaka za to, že ste oživili a držíte pri živote túto fantastickú 
spoločenskú hru, pri ktorej s dvoma kúskami palice sa dá parádne zaba-
viť aj celý deň.

Katarína Pačayová

 V spolupráci s Hvezdárňou a planetáriom Medzev sa už 9 rokov orga-
nizuje výtvarná a literárna postupová celoslovenská súťaž. V tomto roku 
sa do literárnej súťaže zapojilo 33 detí z okresu Košice-okolie a do vý-
tvarnej súťaže 212 detí. Víťazné práce boli zaslané do DPO SR Bratislava. 
Pandémia nám prekazila slávnostnú vernisáž, veríme, že v septembri sa 
všetci zídeme a prezrieme si výstavu prác a oce-
níme víťazov. 
 V čase pandémie koronavírusu pomáhali ha-
siči či už polievaním ciest, dezinfekciou odpadko-
vých nádob v celom meste, autobusovej zástavky, 
podľa pokynov krízového štábu mesta Medzev. 
Za pomoc pri odbere vzoriek poďakovanie patrí 
Erikovi Hähnlovi. Mesto Medzev dokúpilo špeci-
álne postrekovače pre použitie aj v interiéroch.
 Aj keď nás trápili vážne veci nemôžeme za-
budnúť na okrúhle narodeniny Danky Málikovej, 
Milana Karčáka a Jozefa Huliča. Všetkým srdečne 
gratulujeme. 

 V mesiaci február 2020 naše dievčatá, žiačky z Medzeva skonči-
li na 3. mieste na Popročskej chodbovici pod vedením Dany Málikovej  
a Dominiky Urdovej, všetkým ukázali, čo v nich je, tešíme sa z ich úspe-
chu. Škoda, že sa všetky ďalšie súťaže potom na neurčito prerušili. 
 Mesto Medzev získalo 5000€ od DPO SR na nákup zásahových oble-

kov a topánok. 
 Spolupráca s družobným mestom 
Holice má dlhú históriu, prejavila sa počas 
pandémie koronavírusu dodaním ochran-
ných rúšok. Smutná udalosť nenechala  
čakať na seba ani v tejto dobe, po dlhej 
chorobe opustil rady hasičov v SDH Holice 
náš priateľ Zdenek Červinka. Jeho pamiat-
ku si hasiči symbolicky uctili zapálením 
sviečky a minútou ticha. 

Výbor DHZ Medzev 
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ROK 2021 STOROČNICA MEDZEVSKÉHO 
TELOVÝCHOVNÉHO HNUTIA A ŠPORTU
(POKRAČOVANIE)

 Nie je ľahké popísať storočnicu vývo-
ja telovýchovy a športu. Chýba zachova-
ná historická genéza, existujú len útržky, 
fragmenty dejinnej skutočnosti a niekoľko 
fotodokumentov, ale chýbajú hlavne doku-
menty z čias prvej Československej repub-
liky a následne obdobia Slovenského štátu. 
 Zo spomienok okolitých slovenských 
a maďarských obcí je zrejmé, že ,,Man-
táci“ začali aktívne rozvíjať športom 
svoje telo oveľa neskôr, až keď jedno-

duchú manufaktúru začala nahrádzať nastupujúca industrializácia  
a s tým súvisiace vybudovanie fabriky Simon-Pӧhm a jej nasledujúci 
rýchly rozvoj. To dalo podnet k ďalšiemu rozvoju mesta, teda aj telo-
výchovy a športu. Prinieslo to následné vybudovanie provizórnych ih-
rísk ako stredísk športovej činnosti (Konský chrbát, na Kračmere, na 
Aljaške, Štóskej ulici atď.) 
Problémom bolo materi-
álno-technické zabezpe-
čenie. Pre telovýchovnú 
činnosť sa po vzore čes-
kých tyršovcov v rámci 
robotníckych spolkov or-
ganizovali hromadné cvi-
čenia. Športové slávnosti 
sa začali organizovať pri 
rôznych významných uda-
lostiach nielen v našom 
meste, ale aj vo Vyšnom 
Medzeve a na Bani Lucii. 
Pravidlom sa stalo, že me-
dzevskí športovci chodili na telovýchovné slávnosti do okolitých obcí, 
ale aj do vzdialenejších usadlostí. O tom sa viac hovorilo ako písalo. 
Fotodokumentácia bola len sporadická, nekvalitná a zachovalo sa jej 
málo. 
 Z historickej dokumentácie vieme, že prvé regulárne ihriská boli 
vybudované na lúkach za domami na pravej strane smerom na Štós, 
pod cestou. Ihrisko malo predpísané minimálne rozmery, futbalové 
bránky a bolo vyznačené haseným vápnom. 
 Hráči si obliekali jednoduché dresy, z domu prinesené trenírky, 
podkolienky alebo ponožky a baganče. Lopty boli kožené s nafukova-
cou gumou. Odohrali sa ozajstné zápasy so susednými dedinami, ba aj 
s košickými celkami (Maccabi a Tehelne). Futbal si tak získal priazeň 
obyvateľov, natrvalo sa v Medzeve usadil a začal písať svoju dlhoročnú 
športovú históriu. Za zmienku stojí skutočnosť, že futbalu predchádza-
la súťaž v zručnosti mládencov. Šplhalo sa na 4-5 metrový stĺp, ktorý 
mal na vrchole v podobe kruhu zavesené dobroty – klobásy, jaternice, 
vrecko tabaku, stuhy do vlasov pre dievčence a pod. Kto sa vyšplhal 
až hore, mohol si odtrhnúť jeden produkt a obdarovať svoju priateľku 
alebo kamarátov. Išlo o netradičnú súťaž, veľmi populárnu a obľúbenú. 
 Telovýchovné a športové hnutie za sto rokov svojej existencie žilo 
nielen futbalom. Záznamy a ústne podania hovoria, že za to obdobie 
obyvateľstvo nášho mesta súťažilo skoro v dvoch desiatkach súťaží. 
Boli to prostné cvičenia s náradím a bez náradia, hokej, hádzaná, vo-
lejbal, kolky, športový rybolov, kartové hry, šachy, stolný tenis, enduro, 
teikwondo, súťažné požiarnictvo, bežecké a alpské lyžovanie, turistika, 
atletika, maratón a polmaratón. Bohatstvo športových súťaží hovorí  

o neobyčajnom záujme obyvateľstva o aktívnu telovýchovnú a športo-
vú činnosť a s tým spojenú súťaživosť a zároveň rozvoj zdravého život-
ného štýlu. 
 Športom číslo jeden bol futbal, ktorý sa dotýkal skoro každej rodi-
ny ako aktérov tejto hry, funkcionárov, usporiadateľov a pod. Zásluhu 
na tomto rozvoji mala aj miestna základná škola, jej pedagogickí pra-
covníci. V skromných podmienkach, roky bez telocvične, sa rozvíjala 
telovýchovná činnosť v triedach, na chodbách, školských dvoroch, na 
okolitých lúkach a stráňach. 
 Osobitosťou medzevského futbalu v tridsiatich rokoch minulého 
storočia bolo, že vtedy hral ešte aj kaplán pán Dr. Rudolf Siebert a pô-
sobil tiež ako tréner mládeže. 
 Medzevský futbal podľa dostupných písomných dokladov datuje 
svoj vznik v roku 1921, aj keď susedné obce Jasov, Moldava nad Bod-
vou, Poproč, Turňa nad Bodvou, Veľká Ida evidujú hru už v rokoch 
1899-1920. 

 Na území Medzeva sa hral futbal aj vo Vyšnom Medzeve  
v rámci TJ Iskra Medzev. Okrem toho na území mesta existo-
vala aj TJ Poľnohospodárske učilište. 
 Šport – teda aj futbal bol v počiatkoch poznačený skrom-
nými podmienkami, ale o to väčšie bolo odhodlanie vyrovnať 
sa susedným obciam v tomto už vtedy celosvetovom fenomé-
ne. História si zaslúži menovať aspoň časť tých aktérov, ktorí 
stáli pri jeho uvedení do života. Za mužstvo dospelých v tomto 
období nastúpili hráči: Siegfriedt Schmidt st., Ferdinand Koch 
(Nándor báči), Ľudovít Koci, Alfred Sárog, Franto Hodermar-
sky, Franz Schwartz, Starke Annas, Jozef Schϋrger – Malega,  
p. Majcher, Ján Pӧhm (Kaki Hanes), Grečko – Poštmajster  
a ďalší...
 V rokoch 1932 – 1938 sa hrali Majstrovstvá údolia Bodvy 
(Bódva – Vӧlgyi Bajnokság) za účasti mužstiev z Jasova, Mol-

davy n. B., Medzeva, Štósu, Lucia Bane a Turne n. B. 
 V predvojnových rokoch (1939) medzevskí futbalisti hrali aj  
v kolektívoch okolitých obcí. Ľudovít Koci, Ing. Karol Schmiedl, Hanes 
Pӧhm (Kaki) a p. Cserievka z Bane 
Lucia hrali za Jasov a od roku 1947 
a tam pôsobil aj Róbert Schuster.  
V tom istom období hrali  
Viliam Flachbart 
(Rágo) a Eugen 
Brӧstl (Mlynár) 
za SK Moldava 
nad Bodvou. 
 F u t b a l 
neustal ani 
po II. sve-
tovej vojne.  
V Štóse sa 
pravidelne 

2020
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hrávali priateľské zápasy medzi obcami. Obyčajne sa súťažilo o malý 
sud piva, ktorý spravidla vyhrával Medzev.  Dopravnými prostriedkami 
boli bicykle, niekedy sa zviezli aj traja. Kto bicykel nemal alebo nevedel 
bicyklovať, toho odviezla jeho priateľka. Stávali sa aj nehody, pri ceste 
zo zápasu v Štóse sa na Bodoke dva bicykle zrazili a následne sa celé 
mužstvo aj so sprievodom ocitlo v priekope. 
 Po vojne došlo k registrácií hráčov. Predsedom a štatutárnym zá-
stupcom klubu sa stal správca píly. Ten nechal oplotiť ihrisko pod 
Medzevom medzi koľajnicami a Bodvou smerom k Parapišlu. Hrala sa  
I. trieda, súpermi boli košickí poštári, Maccabi Košice, košické tehelne 
a ďalší. 
 Chodilo sa hrávať aj za Sorošku a to na nákladnom aute pána Štefa-
na Bartfayho. Auto bolo konštruované na drevoplyn, a tak hráči museli 
pred Soroškou zostúpiť, lebo výkon automobilu nebol taký, aby uniesol 
mužstvo, bolo pomalšie ako peši chodiaci.  Keď Bulhar Marcin Bočev 
kúpil auto na benzínový pohon, už nebol problém prejsť Soroškou do 
rožňavského okresu, odkiaľ pochádzalo 
najviac súperov. 
 Fotodokumentácia z tohto obdo-
bia predstavuje hráčov v zložení: Jozef  
Tomáš (Glϋne) – brankár, Cipser Ernӧ 
(zo Štósu), Michal Schmiedl (Mikϋs-Mi-
čukala), Ing. Karol Schmiedl, Ondrej 
Benedik (Trušé), Ján Schϋrger (Žuka) – 
halfi a záloha, Ladislav Cipcer – spojka, 
Gustav Tomásch (mäsiar), Eugen Brӧstl 
(mlynár) a Július Kačeňák – krídla. Hra-
li aj ďalší ako Ondrej Pačai, Jozef Pačai, 
Michal Schuster, Robert Schuster, Adolf 
Marinčák, Franz Sedlák, Štefan Tóth a iní. 
 V päťdesiatych rokoch už nastupo-
vala mladšia generácia: Ondrej Pačai  
(kapitán), Albin Schϋrger, p. Tancer  
(z Vyšného Medzeva), Jozef Štrӧmpl,  
Ladislav Fecko, Eugen Pačai, Mikuláš Schmiedt, Rudolf Schuster,  
Ľudovít Gašpar, Ján Bӧhm (Hančo), Karol Flachbart, Július Bartfal, Emil 
Pritz, Viktor Brӧstl (Bibé), Frantz Sedlák, Alojz Schϋrger, Gejza Gedeon 
(Almáša), Rudolf Flegner, Ondrej Antl, Július Fabian, Jozef Méder,  
Pavol Frindt a ďalší. 
 Päťdesiate roky 20. storočia boli druhým medzníkom v živote 
medzevského futbalu. Spájajú sa s názvom futbalového klubu Baník  
Medzev. Predsedom bol pán Anton Štark (rodák z Bane Lucia), riaditeľ 
závodu Geologický prieskum. Funkcionármi sa stali pracovníci závo-
du ako Ferdinand Koch (Nándorbáči), p. Klein (Sanitkár), Ján Tischler,  
Rudolf Deutsch a ďalší. Činnosť klubu bola dobre organizovaná aj ma-
teriálno-finančne podporovaná závodmi Strojsmalt, Piloimpregna, 
Poľnohospodárske učilište, Sporadecky a ďalšie ustanovizne. Trénermi 
boli Ladislav Tamáš st., Gabriel Wiravec, 
Ing. Karol Schmiedl, Eugen Brӧstl, Eugen 
Somody a ďalší. 
 Po stagnácií a kríze nastalo ožive-
nie, na čelo klubu bol v roku 1959 zvo-
lený Ing. Viktor Jevický, riaditeľ POU. 
Členmi výboru boli: Koch Ferdinand, 
Wiravec Gabriel, Pačai Ondrej, Deutsch  
Rudolf, Tischler Ján, Brӧstl Ľudovít,  
Vitkovský Štefan. Najväčším sponzorom 
sa stal Strojsmalt a TJ zmenila názov na 
TJ Spartak Medzev. 
 K zvýšeniu úrovne a kvality futbalu 
prispeli profesionálni tréneri. Prvým bol 
p. Košč, bývalý ligový hráč VSS Košice. 
 Najväčší pokrok v budovaní a prí-
prave medzevského mužstva dosiahol kvalifikovaný tréner I. triedy, 
známy na úrovni kraja, celého Slovenska a Maďarska, Arpád Regecky  
(Arpi-Báči), ligový hráč Košíc v predvojnovom období. Pod jeho vede-

ním Spartak postúpil z okresných maj-
strovstiev do krajských súťaží, najprv 
do I.B a neskôr do I.A triedy Východo-
slovenského kraja. Najväčšie úspechy sa 
dostavili v súťažnom ročníku 1962-63  
a pokračovali až do roku 1967. 
 Táto v poradí tretia éra dostala názov 
,,Éra zlatých chlapcov“. Na úspechoch 
sa podieľali: Ondrej Pačai, Štefan Tóth, 
Ondrej Schmiedl, Vojto Gedeon, Franti-
šek Gӧbl, Július Pӧhm, Ján Bӧhm, Alojz 
Schϋrger, Ján Schmiedl, Eugen Pačai,  
Rudolf Štrӧmpl, Karol Schmiedt,  
Schmiedtovci – Mikuláš, Ján, Alexander,  
Pavol a Michal, Gejza Fabián, Ladislav 
Tóth, Jozef Pačai, Rudo a Laco Topor-
čákovci, Juraj Ružbacký, Otto Antl,  

Viliam Schϋrger, Juraj Buda, Ondrej a Laci Schmotzerovci, Alojz Herich,  
Gustáv Antl, František Antl, Ján Antl, Zoltán Schϋrger a Milan Mertoš. 
 Túto etapu uzavrelo mužstvo víťazstvom nad Sabinovom v slo-
venskom pohári vo Východoslovenskom kraji v roku 1964. Do tohto 
obdobia môžeme zaradiť dve priateľské stretnutia s prvoligovým VSS  
Košice, ktoré hralo v československej lige na popredných miestach. 
Prvé stretnutie v Medzeve v ročníku 1963-64 sa skončilo výsledkom 
1:4. Jediný úspešný strelec za Spartak bol Laci Tóth (z Drienovca), 
ktorý dal gól olympionikovi Antonovi Švajlenovi z 25 metrov. Odveta  
v Košiciach sa skončila skoro katastrofálne. Výsledok 6:2 zachraňoval 
najmä najlepší hráč v tomto zápase Jožko Pačai, veľmi úspešný brankár. 
 Po roku 1965 znova nastala ďalšia vlna generačnej výmeny hráčov  

a funkcionárskeho kádra. Po odchode 
trénera Regeckého mužstvo Spartaka 
viedli domáci tréneri: František Gӧbl, 
Mikuláš Schmiedt, Július Pӧhm, Otto 
Hudák a Rudolf Kovárik. Situácia si vy-
žiadala prijať znova trénera z Košíc. Stal 
sa ním Ján Bobro, ktorý viedol mužstvo 
dlhšie obdobie. 
 Od roku 1979 sa hrala opäť I.A trieda 
Košicko-gemerskej skupiny VSFZ, kde 
účinkovali aj mužstvá Moldavy nad Bod-
vou a Poproča. 
 V roku 1981 sme si opäť zaspomínali 
na históriu futbalu v Medzeve turnajom 
k 60. výročiu začiatku organizovaného 
futbalu. V popredí klubu bolo doraste-

necké družstvo, ktoré sa po prechode do staršej kategórie stalo zák-
ladom pre ďalšie roky už s novým výborom a predsedom TJ Spartak  
Ing. Štefanom Murckom. 



11

 Žiaľ, v roku 1988 sa musel futbalový život pod vedením Mikuláša 
Pačaia opäť kriesiť. Nastala historická chvíľa, bolo zrušené futbalové 
ihrisko na dolnej – Kováčskej ulici, priestor bol využitý k výstavbe – 
rozšíreniu závodu Strojsmalt. Majstrovské zápasy sa hrali na ihrisku vo 
Vyšnom Medzeve. 
 Nastal úpadok. V roku 1991, po 70tich rokoch, bolo mužstvo dospe-
lých vyradené z majstrovských súťaží. Ešte v tomto roku bol mestským 
úradom vedením TJ poverený učiteľ ZŠ telocvikár Mgr. Rudolf Kovárik, 
ktorý o rok neskôr založil občianske združenie s názvom FK Spartak 
Medzev. 
 Začala sa intenzívne riešiť otázka výstavby nového futbalového  
ihriska pri hasičskej zbrojnici – hracia plocha, šatne, tribúna a hygie-
nické zariadenia. 
 V súťažnom období 1993-94 bolo oficiálne otvorené novovybudo-
vané ihrisko na Miroslavskej ulici. Došlo k zlúčeniu oddielov FO Iskra 
Medzev a FK Spartak. Táto novodobá éra trvá už 28 rokov a znamená 
najvýznamnejší prelom v doterajšej bohatej histórii klubu. 
 V roku 2002 si dospelí futbalisti vybojovali po rokoch zaslúžené  
postavenie - V. ligu juhovýchodnej skupiny VsFZ. Zaslúžili sa o to bý-
valí dorastenci, ktorí prešli do kategórie dospelých. Spomeniem tých, 
ktorý stáli pri zrode tohto úspechu: Tréner: Mgr. Marek Kaleta, Hráči:  
Martin Macorlík, Michal Faith, Marcel Eiben, Peter Kadlec, Miroslav 
Schmiedt, Jozef Gašpar, Rastislav Gašpar, Peter Tomasch, Ing. Radoslav  
Gedeon, Ing. Ján Gedeon, Peter Hudák, Rastislav Szalka, Siegfriedt  
Kováč, Roman Bihari, Michal Eiben, Jozef Oros, Marcel Jaroš, Jens 
Kušnír, Gabriel Hodermarský, Peter Sýkora, Rastislav Timko,  
Peter Kaleta, Radovan Kosch. 
 Konsolidačný proces sa začal pod vedením nového výboru TJ  
v zložení: Jozef Onufer, Ing. Viktor Jevický, Ján Imling, Dr. Renát Man-

delík, Peter Schmiedt, Ing. Norbert Gedeon, Ing. Gerhard Ballasch,  
Mgr. Marek Kaleta. Za prezidenta klubu bol zvolený Maroš Čierny.  
Revíznu komisiu tvorili Igor Smorada, Karol Schϋrger a Ing. Zoltán  
Tomásch. Do funkcie trénera bol ustanovený František Gábor a jeho 
asistentom sa stal Mgr. Marek Kaleta. 
 Ďalší úspech nenechal na seba dlho čakať. Bol zaznamenaný  
a vybojovaný historicky najvyšší postup z V. ligy do IV. ligy VsFZ v roč-
níku 2009-2010. Pri tomto úspechu stál tréner, hráč Daniel Adrezly 
Gál a realizačný tím na čele s prezidentom klubu Marošom Čiernym 
za účasti hráčov: Erik Čierny, Peter Buda, Jozef Gašpar, Štefan Mihálik, 
Ladislav Švajko, Peter Tomasch, Adrian Šandor, Roland Šrobár, Michal  
Capko, Jozef Knapík, Roland Kalmár, Marcel Loj, Radovan Kosch,  
Martin Jánošík, Richard Chovanec, Michal Schmiedl, Rastislav Szalka, 
Roland Bodenlos, Martin Hoffman, Daniel Adrezly Gál. 
 Pri príležitosti 90. výročia organizovaného futbalu bola klubu MFK 
Spartak mestským zastupiteľstvom udelená Cena mesta Medzev. 
 V roku 2011 sa začala výstavba krytej tribúny pre 250 divákov.  
Stavba bola odovzdaná do užívania v roku 2013. Splnil sa jeden  
z dávnych snov našich najvernejších fanúšikov. Tribúna a hygienic-
ké zariadenia boli zabezpečené za pomoci mestského zastupiteľstva  
a aktívneho prístupu JUDr. Valérie Flachbartovej z prostriedkov fondu 
pre rozvoj vidieka. Tým sa v našom meste začal realizovať program  
,,Podpora rozvoja športových a voľnočasových aktivít“. 

(pokračovanie nabudúce) 

Autori: Ing. Viktor Jevický – in memoriam

RsDR. František Gӧbl

2020
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SMS INFO

MOBILNÁ APLIKÁCIA
Novinky z nášho mesta do vášho mobilu

Predstavujeme vám službu pre občanov:
Mobilnú aplikáciu pod názvom V OBRAZE.
 • Prináša prehľad aktualít z webu našej obce.
 • Upozorní na nové správy.
 • Dozviete sa včas o pripravovaných akciách.
 • Môžete si prezerať fotografie alebo dokumenty z úradnej tabule. 
 • Do aplikácie sa nemusíte registrovať, neposkytujete 
  žiadne osobné údaje.
Ako si aplikáciu stiahnuť cez Google Play alebo App Store?

Názov: Medzevčan, Vydáva: Mestské kultúrne stredisko mesta Medzev, Kováčska 85, 044 25 Medzev, IČO: 00135283, Dátum vydania: 06/2020, Periodicita vydávania:  
2x ročne, Registrácia: Ministerstvo kultúry SR č. EV 3716/09, ISSN 2644 - 7134, Redakčná rada: Ingrid Horváthová, Mgr. Romana Zvirinská, PaedDr. Stanislava Ballaschová, 
Bc. Oľga Ballaschová, Mgr. Andrea Schmotzerová, Foto: autori článkov. Distribuované občanom bezplatne.

Online prihlásením
 1. Navštívte webovú stránku:  
  https://www.mojenotifikacie.sk/medzev
 2. Vyplňte bezplatný registračný formulár.
 3. Potvrďte kliknutím na tlačidlo: ODOSLAŤ ÚDAJE.

Osobnou návštevou Mestského kultúrneho strediska mesta Medzev
 1. Navštívte Mestské kultúrne stredisko osobne  
  a požiadajte o prihlásenie vášho mobilného čísla  
  do Moje Notifikácie.

 1. Vo Vašom mobile si otvorte aplikáciu Obchod Play  
  alebo App Store.
 2. Do vyhľadávacieho okna zadajte názov V OBRAZE.
 3. Kliknite na Inštalovať.
 4. Po nainštalovaní kliknite na položku Otvoriť  
  (povoliť oznámenia).
 5. Po otvorení pridáte vašu obec.
 6. Po výbere obce sa dáta automaticky z webu nahrajú  
  do mobilnej aplikácie.

Aplikáciu si môžete stiahnuť aj cez QR kódy

Pre podrobnejší postup nainštalovania aplikácie kliknite na 
www.aplikaciavobraze.sk.

Upozorňujeme na novú stránku mesta Medzev 
www. medzev.sk

  

Z dôvodu zlepšovania informovanosti občanov 
mesto Medzev ponúka možnosť prijímať dôležité 
mestské oznámenia prostredníctvom obľúbených 
textových aplikácií Viber, WhatsApp, Messenger a 
e-mail. Využite bezplatné prijímanie oznámení buď 
online prihlásením, alebo osobnou návštevou Mest-
ského kultúrneho strediska pre prijímanie oznámení 
vo forme SMS správ. 
 Prihlásenie sa do zoznamu príjemcov


